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AGENDAPUNT 5 INGEKOMEN STUKKEN 
Ten behoeve van het 148e congres d.d. 27 juni 2023 zijn door het hoofdbestuur ingekomen stukken 
ontvangen van BMX Afdeling West, district Zuid-West en district Noord. Vooruitlopend op de behandeling 
in het congres doen wij u alvast de inhoud, alsmede het antwoord van het hoofdbestuur toekomen. 
 
BMX AFDELING WEST 
 
1. Betreft: Congres agendapunt 10g. Aanvulling Profiel Ledenraad 
 
Geacht Hoofdbestuur,  
 
Naar aanleiding van agendapunt 10. G. ’ledenraad benoeming’ hebben wij de volgende opmerkingen.  
Zou het wenselijk zijn om onderaan de profielbeschrijving van de ledenraad het hoofdstuk Voorwaarden 
toe te voegen, gelijk aan die van de andere profielen.  
 
VOORWAARDEN  

- De functie is onbezoldigd. Gemaakte kosten (reis- en verblijfskosten, kosten gebruik telefoon 
en computer) worden vergoed.  

- Rekening moet worden gehouden met een tijdsbesteding van gemiddeld ? uur per week, 
meestal in de avonduren en in het weekend.  

 
Wij gaan er van uit, dat leden van de ledenraad hun onkosten kunnen claimen. Tevens gaan wij er van uit, 
dat de kosten voor o.a. het houden van regiobijeenkomsten vergoed worden. In de Notitie ‘Transitie 
regionale financiën’ is al wel een bedrag hiervoor gealloceerd. Of de zin over de besteedbare tijd erbij moet 
laten wij aan het bestuur over.  
 
Met vriendelijke groeten,  
 
A.C.J. Jansen 
Voorzitter KNWU BMX afdeling West 
 
Reactie van hoofdbestuur/directie: 
- We zullen de profielbeschrijving van de ledenraad aanpassen en wel op de volgende wijze: 

o De functie is onbezoldigd, directe kosten (zoals reiskosten) kunnen worden vergoed;  
o Rekening moet worden gehouden met een tijdsbesteding van gemiddeld 2 dagdelen per kwartaal. 
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2. Betreft: Congres agendapunt 8. Voorstel beëindiging rechtsbijstandsverzekering 
 
Geacht Hoofdbestuur,  
 
Naar aanleiding van agendapunt 8. Voorstel beëindiging rechtsbijstandsverzekering hebben wij de volgende 
opmerkingen, c.q. vragen. Het voorstel is duidelijk voor wat betreft de redenen tot beëindigen van deze 
rechtsbijstandsverzekering. Het voorstel is minder duidelijk over welke maatregelen de KNWU gaat nemen 
ter vervanging van deze verzekering. In de laatste alinea van het voorstel staat in de 2de bullet, dat er een 
overlap is met andere verzekeringen. Graag vernemen wij welke overlappen er zijn en wat deze overlappen 
alsnog verzekeren.  
 
In de 4de bullet staat, dat men indien nodig ‘rechtshulp on demand’ kan aanvragen. Graag zouden wij 
horen wat hier de dekking inhoudt als deze wordt aangevraagd. Is men in dat geval voldoende verzekerd?  
In de laatste zin staat, dat de KNWU beter een eigen voorziening kan vormen. Is er al bekend welke 
voorzieningen er gepland zijn? In de een na laatste alinea staat, dat de KNWU gaat stimuleren, dat 
aangesloten verenigingen, stichtingen en de bestuurs- en commissieleden een eigen 
rechtsbijstandsverzekering af moeten sluiten. Dekken privé rechtsbijstandsverzekeringen risico’s 
veroorzaakt door activiteiten gerelateerd aan sportevenementen en vrijwilligerswerk?  
 
Worden de leden geïnformeerd over het verdwijnen van deze verzekering en hoe zij zich tegen dit risico 
kunnen indekken? Er is een verschil tussen informeren en stimuleren. Moeten de KNWU bestuursleden en 
commissieleden zelf een rechtsbijstandverzekering nemen, omdat zij voor de KNWU vrijwilligerswerk 
verrichten? Tevens staat in deze alinea, dat er getracht wordt, dat de rechtsbijstand ook geïncorporeerd 
wordt in de andere verzekeringen van de KNWU. Kan er aangegeven worden in welke verzekering dit 
eventueel gaat worden geïncorporeerd?  
 
De laatste vraag is mede ingegeven door de problematiek met de WA-verzekering. Ook hier is nog niet 
geheel duidelijk wat er met deze verzekering gaat gebeuren.  
 
Namens de verenigingen en het bestuur van afdeling West  
 
Met vriendelijke groeten,  
 
A.C.J. Jansen 
Voorzitter KNWU BMX afdeling West 
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Reactie van hoofdbestuur/directie: 
- In het congres komt een voorstel aangaande het beëindigen van de rechtsbijstandsverzekering: 

o Zowel in de autoverzekering als in de aansprakelijkheidsverzekering is een deel rechtsbijstand 
geïncorporeerd (de zogenaamde ‘dubbele dekking’); 

o Verenigingen maken zelf de keuze of ze wel/niet willen beschikken over een 
rechtsbijstandsverzekering en een bestuurdersaansprakelijkheidsverzekering. Het advies van de 
KNWU is om in ieder geval te beschikken over een bestuurdersaansprakelijkheidsverzekering; 

o De begroting van 2024 moet nog worden opgesteld en besproken, we denken vooralsnog aan 
een bedrag tussen de € 15.000 en € 25.000 om op te nemen als voorziening; 

o Het beëindigen van de rechtsbijstandsverzekering betekent niet het beëindigen van de 
mogelijkheid tot rechtsbijstand, de KNWU gaat het alleen ‘anders organiseren’ (via Rechtshulp 
on demand). Rechtshulp on demand geeft de mogelijkheid, wanneer de KNWU onverhoopt 
juridische ondersteuning behoeft, deze te betrekken. Per situatie kan direct rechtshulp 
ingekocht worden op basis van vastgestelde tarieven. Deze vorm van rechtshulp biedt uitkomst 
als er geen rechtsbijstandverzekering is en de KNWU wel direct juridische hulp nodig hebt. 

o Verenigingen worden geïnformeerd over het besluit van het Congres. 
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DISTRICT ZUID-WEST 

Vragen t.b.v. congres 27 juni. 
 
Met vriendelijke groeten, 
Hans Kilwinger 
Secretaris KNWU District Zuid Oost 
 
1. Stopzetting Rechtsbijstandverzekering. 

Het stopzetten van de Rechtsbijstand is een bezuiniging van de kosten, wat enerzijds begrijpelijk is, daar 
dit een verzekering is die qua kosten hoger is dan de opbrengst, echter dat is vaak bij verzekeringen! 
Wel willen wij als district ZON dat de laatste zin uit het voorstel aan het congres wordt aangepast. 
- “De mogelijkheid bestaat” aanpassen in “De KNWU heeft de plicht indien gewenst ...” 

 
Reactie van hoofdbestuur/directie: 
De KNWU zou graag de originele tekst willen handhaven, met die aantekening dat de KNWU zeker 
ondersteuning zal inschakelen aangaande rechtsbijstand indien daar voldoende aanleiding voor is (zie ook de 
beantwoording op de vragen van de heer A.C.J. Jansen, voorzitter KNWU BMX afdeling West). 
 
2. Statuten artikel 11 over doping en seksuele intimidatie. 

Waarom alleen seksuele intimidatie en niet overige intimidaties? Men kent 3 verschillende soorten 
namelijk fysieke, verbale en schriftelijke intimidaties.  De Arbo wet kent 4 soorten van ongewenst gedrag: 
agressie, pesten, discriminatie en seksuele intimidatie. Ongewenst gedrag is onderling gedrag dat als 
bedreigend, vernederend of intimiderend wordt ervaren. 
 

Reactie van hoofdbestuur/directie: 
Alle vormen van ongewenst gedrag zijn ontoelaatbaar en betreffen een overtreding van de regels van de 
KNWU. Voor de afhandeling van mogelijke overtredingen van het dopingreglement en het reglement seksuele 
intimidatie is de KNWU aangesloten bij het ISR. Overige overtredingen aangaande intimidatie zullen in 
behandeling worden genomen door de disciplinaire commissie van de KNWU.  
 
3. De financiële positie (Financiën) van de KNWU is verre van rooskleurig. De RvT moet eens goed kijken 

naar de financiën. De algemene reserve is behoorlijk gedaald. Bovendien heeft men (En daarnaast dat 
ze) gelden uit 24 en 25 weggehaald (hebben) om het verlies van 2022 enigszins te dekken. Daarnaast 
weet men dat het WK in een ander continent is waardoor de kosten hiervan ook behoorlijk hoog zullen 
zijn. Er is weinig tot niets gezegd over de financiën van de toekomst (de visie handelt alleen over het 
verleden). Wij zouden graag daar wat meer over zien. Wat het financiële beleid is naar 2028 oftewel hoe 
gaan er extra inkomsten gegenereerd worden? Daarnaast gelijk de vraag hoe de huidige inflatie wordt 
gemanaged oftewel wat gaat men doen om de stijgende kosten in de hand te houden? 

 
Reactie van hoofdbestuur/directie: 
In de ledenraad aan het eind van dit jaar zal een meerjarenbegroting worden gepresenteerd, opbouw van het 
weerstandsvermogen zal hier onderdeel van zijn. Er wordt op dit moment hard gewerkt aan het vergroten 
van het verdienvermogen van de KNWU.  
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De KNWU is bewust van de fenomenen inflatie en loonstijging, de KNWU zal zorgen dat de financiële middelen 
die we ontvangen minimaal in overeenstemming zijn met de kosten voor medewerkers en activiteiten. Verder 
goed om te melden dat gereserveerde topsportmiddelen van 2023 en 2024 naar voren zijn gehaald naar 2022 
(en niet van 2024 en 2025), de begroting 2023 is vastgesteld in het vorige Congres.  
 
4. De ledenraad is het hoogste orgaan volgens het algemeen reglement echter (uit) de statuten lezende, 

lijkt het er meer op dat de RvT het hoogste orgaan is.  
 
Reactie van hoofdbestuur/directie: 
De ledenraad is de algemene ledenvergadering van de KNWU en stelt onder meer de statuten, het algemeen 
reglement, de jaarlijkse begroting, de jaarrekening en het (meerjarig) beleidsplan vast. De ledenraad is 
daarmee het hoogste orgaan van de KNWU. De Raad van Toezicht houdt toezicht op het handelen en 
functioneren van de directeur-bestuurder. De voorzitter van de Raad van Toezicht leidt technisch de 
vergadering van de ledenraad.  
 
5. Hoe ziet het congres de status van CCNL tegen het licht van de bepalingen in het algemeen reglement 

artikel 9.4 waar staat dat een organisatie of vereniging niet aangesloten mag zijn bij een andere 
wielerorganisatie die hetzelfde doel nastreeft als de KNWU? 

 
Reactie van hoofdbestuur/directie: 
De KNWU is een vereniging en handelt conform haar statuten en reglementen: De KNWU stelt zich ten doel 
het in Nederland verantwoord beoefenen en doen beoefenen van de wieler- en, of fietssport, alsmede het 
bevorderen en doen bevorderen van de wieler- en, of fietssport in al haar verschijningsvormen. Binnen dit 
doel zijn het ondersteunen van aangesloten organisaties (denk aan wielerverenigingen en stichtingen), het 
opleiden van talenten en het uitvoeren van hoogwaardige competitief mondiale topsportprogramma’s 
kerntaken van de KNWU. Samenwerken met andere organisaties is daarbij essentieel om deze doelen te 
realiseren. 
 
De KNWU is lid van / aangesloten bij de UCI, de UEC en NOC*NSF. CyclingClass is één van de vele 
samenwerkingsverbanden waarin de KNWU participeert om haar doelen te bereiken. Wellicht ten overvloede, 
CCNL is een samenwerkingsverband tussen NOC*NSF, Team Jumbo-Visma en de KNWU. Met het 
opleidingsprogramma CyclingClassNL beoogt de KNWU het breed ontwikkelen en opleiden van talenten 
verder te professionaliseren en eigentijds te faciliteren. Het programma van CCNL is een aanvulling op de 
waardevolle opleiding die talenten krijgen vanuit verenigingen of teams.  
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DISTRICT NOORD 

 
Betreft: ontwikkeling accommodatieplan 
In het congres van 14 juni 2022 is gesproken over het schrijven van een accommodatieplan. (Zie bijlage 1) 
Daarbij is opgemerkt dat dit plan zou moeten voorzien in beleid, dat zich zou moeten richten op het 
oplossen van zogenaamde “witte vlekken”. De opdracht voor het schrijven hiervan is gedelegeerd aan het 
uniebureau en gaat na de transitie worden opgepakt. De Algemene Leden Vergadering van het KNWU 
district Noord is ingenomen met die actie. Wat staat ons daarbij voor ogen?  
Het realiseren van een Deltaplan (wedstrijd)wielersport  
 
De wedstrijdsport van het wielrennen staat naar onze mening op een kruispunt van wegen met afnemende 
licentie aantallen, teruggang in wedstrijden en vanuit het oogpunt van het vergroten van de veiligheid een 
te kort aan training/wedstrijd accommodaties.   
Wij bepleiten een aanpak waarbij gekeken wordt naar wat de ideaalsituatie dient te zijn voor de 
aanwezigheid van wieleraccommodaties in Nederland voor: 
> trainingscircuits op de weg: jonge wielrenners moeten veilig kunnen trainen 
> veldrit trainingslocaties 
> MTB-parcoursen 
> BMX-parcoursen 
> baanaccommodaties 
> kunstfietsen  
> fiets trial 
 
Daartoe onderzoek doen naar: 

- waar wonen de bij de KNWU bekende licentiehouders 
- demografische gegevens (leeftijdsopbouw per provincie, soms op nog kleinere schaal); gaat om de 

vraag welk potentieel je zou kunnen aanboren 
- criteria voor spreiding per tak van sport formuleren (afstand, potentieel aantal gebruikers) 
- idealiter zouden er dan x-aantal accommodaties moeten zijn voor de diverse sporttakken 
- het matchen van de ideaalsituatie met de feitelijke situatie 
- het tekort aan voorzieningen vaststellen 
- een globaal prijskaartje hechten aan het tekort 
- vaststellen wat het draagvlak is voor het bereiken van de ideaalsituatie bij de verenigingen/de 

wielrenners 
- wie willen als trekkers voor de realisatie functioneren 
- de trekkers gaan gesteund door de KNWU/ambassadeurs voor de wielersport de boer op bij de 

lokale overheden om inzicht te krijgen in mogelijke ondersteuning/realisatiekansen  
- komen tot een mogelijk realiseerbaar totaalplan en kostenplaatje 
- in overleg met het Rijk en NOC/NSF komen tot een nieuwe impuls voor de goede facilitering van de 

wielersport en bijbehorende financiële middelen om het deltaplan wielersport te realiseren. 
 

Door het hoofdbestuur wordt verwoord dat dit door het uniebureau vanuit de clubondersteuning gaat 
worden opgepakt waar deskundigen op diverse taakgebieden bij gaan worden gezocht om dit te 
ondersteunen. Naar de mening van het KNWU district Noord is de intentie te prijzen maar wordt het 
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uniebureau hierin overvraagd. Het belang van een Deltaplan voor de wielersport in het bijzonder de 
wedstrijdsport is zodanig groot dat naar onze mening niet aan de inhuur van externe deskundigheid kan 
worden ontkomen. Op basis van dit deltaplan kan het hoofdbestuur met steun van echte 
wielerambassadeurs van de wielersport zich bij het NOC/NSF, de centrale en overige overheden inzetten 
voor de realisatie. Het is in deze tijd bij onze KNWU bijna vloeken in de kerk om hier extra financiële 
middelen voor vrij te maken maar ondanks de situatie nu geloven we in de toekomst van de wedstrijdsport 
en is dit een noodzakelijke investering om weer vooruit te komen die rechtvaardigt om daarvoor in de 
begroting van 2024 gelden vrij te maken.  
 
Wij verzoeken het congres onze visie en ons verzoek te willen ondersteunen in het vrij maken van 
financiële middelen op de begroting van 2024 voor de inhuur van externe deskundigheid om een gedegen 
Deltaplan voor de (wedstrijd)wielersport te kunnen opstellen. 
 
Met hartelijke groet, 
 
Rikus Bartol 
Voorzitter a.i., KNWU district Noord 
 
Reactie van hoofdbestuur/directie: 
Sportaccommodatiebeleid is de basis van het gemeentelijk sportbeleid, waarbij er onder andere aandacht  
is voor voldoende en kwalitatieve sportaccommodaties, sportieve ruimte en het beweegvriendelijk inrichten  
van de openbare ruimte. Beleid dat geformuleerd wordt in een gemeentelijk coalitieprogramma, een 
gemeentelijk uitvoeringsprogramma, een lokaal Sport- en/of Preventieakkoord.   
 
In het meerjarenbeleidsplan van de KNWU is clubsupport / verenigingsondersteuning een belangrijk 
onderdeel. De KNWU heeft dan ook de ambitie om de komende jaren meer te investeren in het 
ondersteunen van verenigingen. Dit betekent ook handvatten bieden aan verenigingen op welke wijze zij 
kunnen inspelen op lokaal beleid en lokale ontwikkelingen. De KNWU is dan ook voornemens om een aparte 
deelbegroting clubsupport / verenigingsondersteuning (als onderdeel van de begroting 2024 en de 
meerjarenbegroting) op te stellen en financiële middelen te alloceren voor de uitvoering hiervan. 
 
 


